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Council of Europe anti-torture Committee publishes report 
on Lithuania 
 
Strasbourg, 25.06.2009 – The Council of Europe's Committee for the prevention 
of torture and inhuman or degrading treatment or punishment (CPT) has 
published today the report on its April 2008 visit to Lithuania. The report has 
been made public at the request of the Lithuanian authorities.  
 
During its 2008 visit, the CPT reviewed the measures taken by the Lithuanian 
authorities to implement the recommendations made by the Committee after 
previous visits. In this connection, particular attention was paid to the treatment 
of persons deprived of their liberty by the police and to conditions of detention in 
police holding facilities. The CPT’s delegation also examined in detail various 
issues related to prisons, including the situation of juvenile and life-sentenced 
prisoners. Further, for the first time in Lithuania, the Committee’s delegation 
visited a forensic psychiatric hospital and a social welfare institution. 
 
More information on the CPT : http://www.cpt.coe.int 
 
 
Le Comité anti-torture du Conseil de l'Europe publie un 
rapport sur la Lituanie 
 
Strasbourg, 25.06.2009 – Le Comité pour la prévention de la torture et des 
peines ou traitements inhumains ou dégradants (CPT) du Conseil de l'Europe 
publie aujourd'hui le rapport sur la visite effectuée en Lituanie en avril 2008. Ce 
rapport est rendu public à la demande des autorités lituaniennes. 
 
Lors de sa visite en 2008, le CPT a examiné les mesures prises par les autorités 
lituaniennes pour mettre en œuvre les recommandations formulées par le 
Comité à la suite des visites précédentes. A cet égard, une attention particulière 
a été portée au traitement des personnes privées de liberté par la police et aux 
conditions matérielles dans les lieux de détention de la police. La délégation du 
CPT a également étudié en détail différentes questions concernant les prisons, 
notamment la situation des détenu(e)s mineur(e)s et des détenus condamnés à 
la réclusion à perpétuité. De plus, pour la première fois en Lituanie, la délégation 
du Comité a visité un hôpital où sont placées des personnes condamnées à 
suivre un traitement psychiatrique ainsi qu'un foyer social. 
 
Pour plus d’information sur le CPT : http://www.cpt.coe.int 
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